
Protokół  Nr XXVII/13 
 

z XXVI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu  30 października  2013 r. w godzinach od 12.00 do 
15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
 XXVII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
pracowników administracji samorządowej, dyrektorów szkół, sołtysów wsi oraz wszystkich 
gości i uczestników dzisiejszej sesji.  
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr  1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na sesji 
obecnych jest 14, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
Nieobecnym  radnym na sesji jest P.Michał Kalka. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXVII sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję.  
Do przedstawionego porządku sesji zgłosił wniosek  Wójt Gminy o wprowadzenie do 
porządku sesji dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie lokali mieszkalnych położonych na terenie gminy Mieścisko od Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Poznaniu. 
Przewodnicząca Rady wniosek Wójta o wprowadzenie dodatkowej uchwały poddała pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji jednogłośnie zdecydowano o wprowadzeniu do porządku 
obrad w/w  projektu uchwały. 
Innych zmian do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 
Porządek obrad XXVII sesji po zmianie przedstawia się następująco: 

 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XXVII  sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
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 9. Informacja o pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy za poprzedni rok szkolny 
(w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych  
i gimnazjum). 
11.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku rolnego. 
13.Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej i wyznaczenia 
inkasentów. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok. 
16.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Mieścisko na lata 2012-2027. 
17.Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2014”  
18.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w Mieścisku. 
19.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej. 
20.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie lokali 
mieszkalnych od Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu;  
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
22. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2012. 
23. Wolne głosy i wnioski. 
24. Zakończenie. 
 
        
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej XXVI sesji Rady Gminy 
był do wglądu w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń, w związku z powyższym 
zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 
głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz – korzystając z obecności jeszcze licznego grona uczestników na sesji 
złożył krótka informację z ostatniego posiedzenia Rady Nadzorczej ZOZ w Wągrowcu, której 
jest członkiem. W swojej informacji odniósł się do ostatnich docierających informacji na 
temat  planów  likwidacji  Szpitalnego Oddziału Ratunkowego  przy ZOZ w Wągrowcu. 
Na ostatnim posiedzeniu Rady ZOZ poinformowano, że nie ma jeszcze ostatecznej decyzji co 
do likwidacji oddziału ratunkowego. Do końca czerwca przyszłego roku będzie funkcjonował. 
Posiadanie oddziału ratunkowego jest uwarunkowane posiadaniem lotniska. Zarządzeniem 
Ministra Zdrowia jest przesunięta budowa lotniska do 2017 roku. Czy pozostanie w  
Wągrowcu oddział ratunkowy, czy będzie rejon na razie nie wiadomo. W założeniu  jest, że 
będziemy podlegać pod Piłę.. Koszt  budowy lotniska  to jest około 2 mln zł; 
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2) radny zgłosił prośbę mieszkańców wsi Budziejewa  o naprawę drogi przez wieś, gdyż jest 
tam dziura na dziurze. 
- radny Wojtyszyn: 
1) wnioskował aby organizując na następny okres  przetarg na odbiór odpadów komunalnych 
uwzględnić aby wywożenie odpadów biodegradowalnych odbywało się częściej. Jeden raz w 
miesiącu to jest za mało. Ostatnie wywożenie będzie w miesiącu listopadzie. Czy jest 
możliwe uelastycznienie wywozu na żądanie, kiedy te śmieci będą nagromadzone. 
Wystarczyłoby jakby odbiór tych odpadów bio był co 2 tygodnie; 
2) „w dzisiejszym Głosie Wągrowieckim” ukazał się artykuł o Głuchej Puszczy. Radny 
poinformował, że wszystkie zbiory po Panu Pijanowskim, które spadkobierca chciał 
przekazać są w naszej gminie. Ponadto poinformował, że nastąpiło opracowanie 
(zinwentaryzowanie) zbiorów archeologicznych. Ukazała się publikacja Pt.”Głucha Puszcza”, 
której wydawcą jest Gminna Biblioteka Publiczna ze środków Ministerstwa Ochrony 
Dziedzictwa Narodowego. W kolejnych latach będą spisywane pozostałe eksponaty. Szkoda, 
że opóźnia się sprawa przygotowania miejsca pod te zbiory. Dobrze jakby można było gdzieś 
to wyeksponować”; 
Radny zachęcał jeśli będzie wystawa  do obejrzenia eksponatów jak również do publikacji. 
- radny Dereziński – podziękował za położenie dywanika asfaltowego o długości 800 m do 
Mirkowiczek; 
- radna Kapczyńska – wspólnie z radnym Januszem Górskim podziękowali za naprawę 
zapadającej drogi na ulicy Pocztowej przy muszli telefonicznej; 
- radny Kuryłowicz – „sprawa krzyżówki na Kłodzinie. Wycięto tam drzewa Teraz znowu 
zarosło tam krzakami i widoczność jest nadal bardzo słaba. Radny prosił aby ten wniosek 
pomonitować; 
- radny Rojewski – w sprawie oświetlenia przystanku przy sklepie. Miała tam być lampa 
parkowa. Możnaby tę  lampę powiesić na słupie obok. 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – zapytał czy zdążymy połatać przed zimą dziury na drogach 
gminnych i powiatowych ?” 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – w  sprawie służbowych telefonów sołtysów.  
W momencie podpisywania umowy była mowa, że jak nie wykorzysta się limitu za 20 zł to 
płacimy karę. Teraz dostałem fakturę za 29 zł. Byłem w tej sprawie u Pani w sekretariacie w 
Urzędzie Gminy dostałem odpowiedź, że nie ma kontaktu z tym operatorem”; 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – dodała, że ona dostaje rachunki dwa razy w miesiącu 
Przychodzą jakieś korekty faktur; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- w sprawie załatania dziur – „poleciłem zakupić masę na zimno. To też kosztuje jakieś 
pieniądze. Do torów postaramy się załatać. Nie wiem czy zdążymy wszystkie załatać ? 
Sukcesywnie będziemy robić”; 
- sprawa telefonów – „jeśli chodzi o telefony to są one oparte na jakiejś bazie. Jeśli to 
sprawia trudność to może zrezygnujemy. Myślę, że na spotkaniu z sołtysami rozstrzygniemy 
to indywidualnie”; 
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Adn. 7  
 
Informację z pracy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik Nr 4  do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- 17 września br - 22 września br – udział w wizycie studyjnej „XX lat  współpracy 
samorządów Wielkopolski i Bretanii”; 
- 22 września br. – w uroczystości XXV –lecia Koła Związku Emerytów i Rencistów w 
Mieścisku połączonego z Dniem Seniora; 
- od 11 do 13 października br. – w wyjeździe chóru CANON do Ustronia Morskiego, 
- od 15 do 16  października br - w XIV Kongresie  Związku Gmin Wiejskich, 
- 19 października br. – w uroczystości wręczenia nagród Głosu Wągrowieckiego, 
- 22 października br – we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 
 
 
Adn.9  
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji  
w okresie miedzysesyjnym. 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych 
 i Samorządu: 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji na którym zapoznała się i zaopiniowała 
materiały na dzisiejszą sesję. 
 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
1) 22 października br. – podczas którego zaopiniowała materiały na dzisiejszą sesję; 
2) 28 października br. – spotkanie z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej na temat Działalności 
GSW na terenie gminy w roku 2013 oraz perspektywy działań na rok przyszły i lata następne. 
Przewodniczący Komisji krótko poinformował o pracach GSW, która skoncentrowana była na 
czyszczeniu i wykaszaniu rowów. Wyposażenie spółki w sprzęt na dzisiaj jest bardzo 
skromne. W zamyśle jest doposażenie GSW w koparkę. Ściągalność w składkach wynosi 
70%.Zdaniem Komisji GSW winna bardziej uaktywnić się w pozyskiwaniu dotacji na swoją 
działalność.. Znaczną część posiedzenia zdominowała działalność spółki PROAGRI na terenie 
gminy w zakresie  prowadzonych przez nią działań poprzez likwidację naturalnych odstoisz 
wody: zasypywanie rowów melioracyjnych, likwidacji zakrzaczeń, zagajników śródpolnych, 
prowadzenie dodatkowego rurociągu Przewodniczący Komisji odczytał na sesji wnioski i 
zapytania z posiedzenia Komisji, w tym pod adresem spółki PROAGRI. 
Ponadto obecny na posiedzeniu Komisji Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej 
powiadomił o projekcie obywatelskim zmiany ustawy o ochronie zwierząt i zbieraniu  przez 
Komitet  Inicjatywy Ustawodawczej podpisów obywateli, którzy udzielają poparcia w/w 
projektowi. 
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Na sesji rozdane zostały sołtysom druki „Wykaz osób popierających zmianę ustawy”. 
 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) w dniu 2 października br. – kontrola wydatków jednostek ochotniczych straży 
pożarnych z budżetu Gminy na dzień 30 września br., w tym  stan wyposażenia w 
sprzęt wybranych jednostek  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał na sesji protokół z przeprowadzonej kontroli 
wraz z wnioskami pokontrolnymi. 

2) w dniu 22 października br. – Komisja odbyła wspólne posiedzenie wszystkich Komisji; 
 
- radny Szudrowicz – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 8 października br. na temat bezpieczeństwa dzieci i młodzieży w czasie dowozów oraz 
w szkołach; 

2) 22 października br – Komisja odbyła wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady; 
 
 
Adn. 10 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że obowiązek przedłożenia Radzie 
informacji o sytuacji oświatowej za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i 
egzaminów wynika bezpośrednio z ustawy o systemie oświaty. Informację o sytuacji 
oświatowej przedstawiła P.Mariola Czelna – inspektor ds. oświaty, kultury fizycznej i 
turystyki na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Jeśli chodzi o II część informacji tj.wyniki 
egzaminów i sprawdzianu to jest możliwość skierowania zapytań na dzisiejszej sesji do 
dyrektorów szkół. W tym miejscu Przewodnicząca Rady zwróciła się do Pań dyrektor o ich  
opinie co do poziomu osiąganych wyników. 
W pierwszej kolejności głos zabrała P.Jadwiga Soczka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Mieścisku. 
W skali stanikowej od wielu lat utrzymujemy się na poziomie niskim, tendencja zwyżkowa. 
Z roku na rok prowadzimy analizę wyników.W roku bieżącym przeprowadziliśmy analizę 
wyników z podziałem na dzieci z Mieściska – tutaj dzieci mieszczą się w średniej krajowej i 
dzieci z terenu, które osiągają wynik bardzo niski, co uśredniając wynik wychodzi bardzo niski 
Z roku na rok przybywa dzieci z dysfunkcjami i przybywa dzieci z wynikiem 1-
cyfrowym.Zdaniem Pani Dyrektor to ze przybywa dzieci z dysfunkcjami i one też ten wynik 
skrzywiają. Porównując pytania to nasi uczniowie w porównaniu do kraju nawet byli lepsi. 
Jesteśmy w tendencji rozwojowej w górę i to jest zadawalające. 
Z kolei głos zabrała Dyrektor Gimnazjum – P.Grażyna Jurga. oceniła, że wszystkie przedmioty 
mieszczą się w skali stanikowej wyników średnich i są wyniki lepsze w stosunku do roku 
poprzedniego. Na tym samym poziomie utrzymały się wyniki z matematyki. Porównując z 
diagnozą wstępną to jesteśmy z siebie zadowoleni. 
Przewodnicząca Rady podziękowała Paniom Dyrektor za przedstawioną ocenę wyników a 
Pani Marioli Czelnej – inspektor ds. oświaty, kultury fizycznej i turystyki za przygotowanie 
informacji o sytuacji oświatowej za poprzedni rok szkolny. 
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(Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy za poprzedni rok szkolny stanowi 
załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska odczytała propozycje Wójta, zarazem 
zaopiniowane przez Komisje Rady stawek podatku od nieruchomości. 
Ponadto odczytała zwolnienia w podatku od nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że propozycje stawek były omawiane na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady. 
W związku z brakiem pytań, Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały wraz z 
przedstawionymi stawkami pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji: 13 głosowało „za” i 1 radny –P.Rodzewicz Ryszard był 
„przeciw”. 
Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości została podjęta 
większością głosów i stanowi załącznik  Nr 6 do protokołu. 
 
Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku 
rolnego. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła  Skarbnik Gminy – P.Teresa  
Samarzewska. 
Podstawą obliczenia podatku rolnego jest  średnia cena skupu 1 decytony  żyta obliczona wg 
średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 
podatkowy, ustalonej w Komunikacie Prezesa GUS. Na rok 2014 została ogłoszona cena 
skupu żyta w wysokości 69,28 zł za 1 decytonę. 
Wójt Gminy przedstawia projekt uchwały w sprawie obniżenia 1 decytony żyta do kwoty 
60,00 zł, czyli obniżka od maksymalnej o 9,28 zł. 
Przed podjęciem uchwały Skarbnik Gminy odczytała opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej – 
Biuro Powiatowe w Wągrowcu dot. proponowane ceny skupu 1 decytony żyta do podatku 
rolnego, która jest opinią pozytywną. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji, w związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady poddała go pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji, 13 głosowało „za” i 1 radny P.Witucki Marian „wstrzymał 
się od głosu”. 
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku rolnego stanowi 
załącznik  Nr 7 do protokołu. 
 
Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani - P.Teresa  Samarzewska – 
Skarbnik Gminy. 
Proponowane stawki podatku na 2014 rok  to stawki obowiązujące na terenie gminy w roku 
2013 podwyższone o 5%. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 8 
do protokołu. 
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Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej i wyznaczenia 
inkasentów. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa  
Samarzewska. 
Propozycja dziennej stawki opłaty targowej na rok 2014 wynosi  25 zł. Na inkasentów opłaty 
ustala się sołtysów wsi, za wyjątkiem Mieściska, gdzie wyznacza się pracownika Gminnej 
Biblioteki Publicznej – P.Marzenę  Szypura. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 9 
do protokołu. 
Z kolei Skarbnik Gminy na zakończenie uchwalania podatków i opłat na rok 2014 
poinformowała, że Rada Gminy Mieścisko nie uchwala na rok 2014 na terenie gminy opłaty 
za psa. 
 
Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła  Skarbnik Gminy – P.Teresa  
Samarzewska. 
Do przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Wójt dodatkowo wnosi autopoprawkę, na podstawie której dokonuje się 
zwiększenia dochodów o kwotę 296.871,69 zł i podobnie zwiększenia wydatków. 
Zwiększenie w dochodach  następuje wskutek: 
- dotacji celowej  otrzymanej  z budżetu państwa w kwocie 231.249,69 zł z przeznaczeniem 
na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego; 
- dotacji celowej z budżetu państwa w kwocie 65.622 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 
Jednocześnie zwiększa się wydatki  w działach: 
- Rolnictwo i łowiectwo -  na zwrot części podatku akcyzowego oraz na pokrycie kosztów 
postępowania w sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminy; 
- Administracja publiczna  – zwiększa się o kwotę  663 zł na opłaty pocztowe i prowizje 
bankowe; 
- Pomoc społeczna -  zmniejsza się o kwotę  17.069 zł – świadczenia społeczne; 
- Edukacyjna opieka wychowawcza – Rozdział – Pomoc materialna dla uczniów : 
Z czego zwiększa się wydatki o kwotę  82.028 zł, z czego kwotę  65.622  zł z przeznaczeniem 
na dofinansowanie pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym; 
Kwota 16.406 zł stanowi 20% dofinansowania realizacji zadania ze środków własnych Gminy 
Mieścisko; 
Do projektu uchwały zgłosił pytanie radny Rodzewicz skąd gmina znajdzie środki na w/w   
dofinansowanie ? 
W odpowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła, że aby zapewnić 20% udział gminy zmniejszono 
środki  o kwotę  17.069 zł w dziale Pomoc społeczna, Rozdział 85214 – Zasiłki i pomoc w 
naturze oraz składki na ubezpieczenia  emerytalne i rentowe. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy wraz z autopoprawką pod głosowanie. 
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Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu. 
 
Adn.16 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczna i paliwa gazowe dla gminy Mieścisko na lata 2012-2027. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił P.Rafał Kapczyński – inspektor ds. 
ochrony środowiska i rolnictwa w Urzędzie Gminy. 
W/w dokument strategiczny został sporządzony w oparciu o art.19 – Prawo energetyczne. 
Do przedstawionych założeń swoje uwagi zgłosili następujący radni: 
- radny Rojewski – przy opracowaniu założeń w roku 2012 przywołuje się  w wykazie 
dyrektywy Parlamentu Europejskiego, które w 2009 roku już zostały uchylone. 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że w wykazie budynków wielomieszkaniowych zawartych 
w w/w Założeniach nie ujęto budynku Domu Nauczyciela w Mieścisku, ponadto w 
miejscowości Rąbczyn pisze się o wierzbie energetycznej, której już nie ma. 
- P.Kapczyński wskazał, że ten dokument wskazuje kierunki w których gmina winna się 
poruszać. Ma być on co 3 lata nowelizowany. 
- Wójt – dokument jest uchwalany na lata 2012 – 2027 i w tym czasie wiele może się zmienić. 
Musi by c odpowiedni stosunek CO2 do źródeł odnawialnych, co też czeka gminy. 
Po udzielonych wyjaśnieniach i wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr  
11 do protokołu. 
 
Adn.17 - Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy  Gminy Mieścisko z 
organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014”. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań do projektu uchwały, który był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Przewodnicząca Rady poddała go pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn.18 – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości położonej w Mieścisku. 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 13 
do protokołu. 
 
Adn. 19 – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
gruntowej. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała go pod głosowanie. 
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Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
Adn .20  – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie lokali 
mieszkalnych  od Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Wójt Gminy. 
W związku z projektem uchwały radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że czynsze uzyskiwane z 
najmu w tych lokalach nie pokrywają kosztów ich utrzymania. Są to budynki wybudowane 
30, 40 lat temu. Wyraził obawę żeby przejmując te budynki nie wpaść w następny kłopot, 
zwłaszcza przy obecnych trudnościach finansowych gminy; 
- Wójt – w odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że przejecie nastąpi pod określonymi warunkami.  
Z drugiej strony tym ludziom, którym nie powiodło się trzeba pomóc. 
Po udzielonych wyjaśnieniach i wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych (nieobecni radni Kalka, Hoffmann i Dereziński) uchwała w glosowaniu została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 15 do protokołu. 
 
Adn.21 – Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2012 
 
Przewodnicząca Rady złożyła informację z analizy złożonych oświadczeń majątkowych za rok 
2012 dokonanych przez: 
- przez Wojewodę Wielkopolskiego – oświadczeń Wójta i Przewodniczącej Rady; 
- przez Przewodniczącą Rady – oświadczeń radnych gminy; 
- przez Wójta Gminy – oświadczeń kierowników jednostek organizacyjnych i pracowników 
wydających decyzje w imieniu Wójta; 
- Urzędu Skarbowego w Wągrowcu – wszystkich w/w osób; 
Z kolei Przewodnicząca Rady powitała przybyłego na sesję  gościa w osobie Pana Bartosza 
Misiewicz, który w swoim wystąpieniu przedstawił program  „Słoneczna gmina” dotyczący 
zakładania  kolektorów słonecznych oraz związanych z tym zasad finansowania. 
 
Adn.23 – Wolne głosy i wnioski 
 
- Przewodnicząca Rady podała do publicznej wiadomości treść pism, jakie w ostatnim czasie 
wpłynęły pod  adresem sołtysów: 
1) Firmy VOTUM  S.A. nt. ogólnokrajowego programu edukacyjnego– „Akademia 
Samorządowa - od ubezpieczenia do odszkodowania”; Jest to program bezpłatnych szkoleń 
dla rolników i mieszkańców rejonów wiejskich. 
2) zaproszenie od Stowarzyszenia Młodych Wielkopolan oraz Stowarzyszenia Sołtysów 
Województwa Wielkopolskiego do udziału w II Regionalnych zawodach sołtysów i 
przewodniczących rad osiedlowych w tenisie stołowym, jakie odbędą się w dniu 8 grudnia br. 
w Niechanowie. 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektor Gminnej  Biblioteki Publicznej – 
P.Czesławie Wieczorek: 

1) Pani Dyrektor w pierwszej kolejności zaprosiła wszystkich radnych, sołtysów a za ich 
pośrednictwem mieszkańców na koncert pn. ”Jesienny spacer z muzyką” w dniu  

      10 listopada w Domu Kultury w Mieścisku; 
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2) Poinformowała, że będąc na  Gali Produktów Regionalnych w  Skokach otrzymała  
publikację  dot. twórczości i rękodzieła  na terenie powiatu, w tym  naszej gminy 
opracowanego przy współudziale  Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku  

       i  stowarzyszenia „Dolina Wełny”; 

- radny Rodzewicz – „gminy zaczynają  bronić się przed TIR-ami i stawiają znaki poniżej 16 
ton. Czy w Mieścisku nie zrobić zakazu 1`6 ton dla TIR-ów  od rynku do krzyżówki ul.Kościelna 
– Zacisze ?” 
- Przewodnicząca Rady – „ścieżka rowerowa w Mieścisku została oddana do użytku ale nie 
jest oznakowana. Ponadto zapytała kiedy można oczekiwać wydłużenia tej ścieżki ? 
Na zgłoszone zapytania i uwagi odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. Będąc przy głosie 
przedstawił program obchodów Święta Niepodległości w naszej gminie. 
Na zakończenie podał informację o kwocie zebranych opłat od mieszkańców za okres 4 
miesięcy za gospodarowanie odpadami komunalnymi która wyniosła 242 tys.zł i 10% 
zaległościach w opłacie. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji i realizacji wszystkich punktów porządku obrad 
Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za  udział i zamknęła XXVII sesję Rady . 
 
 
         Protokółowała:     Przewodniczyła sesji:   
 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
       /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/  
     
 
 

 


